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Pozvánka 
na mestské

zastupiteľstvo
Primátorka mesta Silvia Grúberová 

zvolala zasadnutie mestského 
zastupiteľstva.

Konať sa bude vo štvrtok
28. septembra 2023 

o 14. hodine vo veľkej zasadacej 
miestnosti mestského úradu.

Program je zverejnený
na webovom sídle mesta a priamy 
prenos bude vysielaný na YouTube 

kanáli RTV Prievidza.

Odštartovali sme nový školský rok. V školách máme približne 1300 žiakov 
Mesto Handlová zariaďuje tri základ-
né školy, jednu Základnú umeleckú 
školu, Materskú školu a jej elokované 
pracoviská a Centrum voľného času. 
Základné školy (ZŠ) vo veľkej miere 
financuje štát a finančné prostriedky 
poukázané mestu podľa počtu žiakov 
vo výške takmer 6 mil. Eur idú priamo 
do škôl. Náklady na opravy a ďalší roz-
voj škôl idú z rozpočtu mesta alebo 
projektov, napríklad tieto prázdniny 
sa opravovala kanalizácia na ZŠ Škol-
ská, s vyčlením zdrojov od mesta vo 
výške takmer 20 tis. Eur. Vďaka úsiliu 
mesta, Spoločného školského úradu 
ale i rodičov sa podarilo získať z Mi-
nisterstva Školstva SR 120 tis. Eur na 
opravu havarijného stavu zatekajúcej 
strechy na ZŠ Morovnianska cesta, 
pričom mesto dofinancovalo opravu 
o ďalších 40 tis. Eur. Základná ume-
lecká škola, CVČ aj materské školy  a 
školské kluby sú plne financované z 
rozpočtu mesta Handlová, napríklad 
vlani to bolo vo výške takmer 2,5 mil. 
Eur.  
Celkovo bude v tomto školskom 
roku navštevovať naše ZŠ 1300 detí, 
z toho približne 480 je na ZŠ Školská 
kde budú 3 triedy prvákov,  ktorých je 
aktuálne 48,  približne 460 detí je na 
ZŠ Mierové námestie, kde je 57 prvá-
kov v troch triedach a 320 žiakov je 
na ZŠ Morovnianska cesta, kde bude 
37 prvákov v dvoch triedach. Presné 
počty žiakov budú známe po 15. sep-
tembri, po EDU zbere. 
Primátorka mesta Silvia Grúberová 
navštívila v prvý deň školského roka 
dve základné školy, na Ul. Školskej a 
na Morovnianskom sídlisku a o túto 
milú povinnosť sa podelia na základ-
nej škole Mierové námestie s meto-
dičkou školského úradu, Andreou 
Bacúšan. Na základnej škole Školská 
jej riaditeľka Ľudmila Pogádlová 

predstavila nových učiteľov, privítala 
tých, ktorí tvoria už dlhoročnú stabil-
nú súčasť školy. Na základnej škole 
Morovnianska cesta vítala prváčikov 
v sprievode riaditeľky Eleny Šoltýso-
vej. Primátorka mesta svoj príhovor 
zväčša venovala prváčikom:  „V pr-
vom rade tu vítam tých najmenších, 
našich prváčikov s vierou, že tak ako 
sa im páčilo v handlovských škôlkach, 
bude sa im páčiť aj v škole a brány zá-
kladnej školy im odhalia tajomstvá v 
podobe písmen a čísel a bude to pre 
nich zaujímavé. Prajem vám aby ste 
chodili do školy radi a priateľstvá, 
ktoré tu vzniknú ako aj vzťah s pani 

učiteľkami a učiteľmi boli čo najlepšie. 
Všetkým žiakom prajem veľa trpezli-
vosti a aj keď prídu ťažšie školské dni, 
dodali vám chuť zaujímavé školské 
podujatia, nové vedomosti a inšpirá-
cie, ktoré vás potešia. Obraciam sa aj 
na vás, milí rodičia, aby ste mali trpez-
livosť s vašimi deťmi, vedeli pomáhať 
deťom a ďakujem  všetkým pedagó-
gom, ktorí určite budú trpezlivými a 
láskavými dôverníkmi našich detí.   
Školská metodička vo svojom prího-
vore na ZŠ Mierové námestie pripo-
menula zmeny. „Bývalú dlhoročnú 
pani riaditeľku  vystriedal pán riaditeľ 
Dominik Makva, ktorému želám, aby 

sa mu v jeho práci darilo a škola pod 
jeho vedením rozkvitala.“ Prihovorila 
sa taktiež rodičom a učiteľom s pria-
ním tvorivých síl a  pracovného elánu 
a v mene mesta popriala prváčikom, 
aby sa im naplnili školské očakávania.  
Všetky základné školy z hľadiska náro-
kov na kvalitu vzdelávania využívajú 
špeciálnych pedagógov, asistentov 
a psychológov. Detí so špeciálnymi 
vzdelávacími potrebami v triedach 
pribúda a títo ľudia sú pre kvalitný 
priebeh vyučovania veľmi potrební 
a pomáhajú zlepšovať prospech žia-
kom. Na ZŠ školská majú tento rok 
tiež digitálneho koordinátora.              (JP)

Prvý školský deň na základnej škole Školská                    FOTO: JP

Do roku 2023 bolo spolu udelených 
190 verejných uznaní mestom vo 
všetkých kategóriách určených v 
šatúte mesta Handlová (Všeobecne 
záväzné nariadenie mesta č. 5/2007 
v znení jeho Doplnku č.1) t.j. Čestný 
občan, Cena mesta, Odmena a Cena 
primátora mesta. Návrhy na ocenenie 
predkladajú poslanci MsZ a primátor-
ka mesta a široká verejnosť a poslanci 
o udelení ocenenia rokujú na svojom 
zasadnutí.  
Nominácie na ocenenie za rok 2023 
zasielajte na adresu: MsÚ Handlová, 
Námestie baníkov 7, 972 51 Hand-
lová, resp. podpísaný scan nominá-
cie na adresu handlova@handlova.
sk predmet správy: NOMINACIA NA 
OCENENIE 2023 prípadne prineste 
nomináciu osobne do podateľne 
mesta. Nominácie, resp. vypísaný 
formulár je potrebné doniesť na MsÚ 
Handlová v čase stránkových ho-
dín, Pondelok 8.00-16.00 h, Utorok 

Mesto Handlová bude tradične pri 
príležitosti Handlovských katarín-
skych dní, ktoré sú naplánované  v 
tomto roku na piatok, 24. 11.2023, 
oceňovať Handlovčanov, ktorí vý-
znamne prispeli k rozvoju mesta a 
šíria dobré meno Handlovej doma 
i v zahraničí. Súčasťou tohtoročné-
ho udeľovania cien bude taktiež 
oceňovanie najlepších športovcov 
a funkcionárov. 

7.00 -15.00 h, Streda 8.00-17.00 h, 
Piatok 7.00 -14.00 h alebo zaslať do 
29.9.2023.  Formulár nájdete vytla-
čený na informáciách MsÚ alebo na 
www.handlova.sk.
Spravidla sa v Handlovej udeľujú 3 
Ceny mesta a  3 Ceny primátora mes-
ta. Množstvo udelených ocenení Šta-
tút mesta neurčuje. Preto je na voľbe 
poslancov, koľko bude v danom roku 
ocenených.  
Najvyšším morálnym ocenením je 
udelenie čestného občianstva. V 
zmysle Zákona o obecnom zriade-
ní, na samospráve mesta má právo 
podieľať sa aj ten, kto má udelené 
čestné občianstvo obce. Čestné ob-
čianstvo majú do dnešného dňa v 
meste Handlová udelené: v roku 
2022 Ing. Igor Reiff, Ján Procner a 
Hildegarda Radovská, v roku 2019 
RNDr. Ondrej Pőss, CSc., v roku 2014 
Žofia Martišová († 15.5.2018 vo veku 
104 rokov), v roku 2010 Jozef Juríček 

Zasielajte nominácie na udelenie ocenení mesta

(† 7.12.2021vo veku 93 rokov), v roku 
2006 prof. MUDr. Ján Štencl, CSc. a J. 
Ex. Mons. Peter Dubovský  - emeritný 
biskup († 10.04.2008 vo veku 87 ro-
kov). Spravidla sa ocenenia udeľujú za 
významné počiny za  predchádzajúci 
rok, t.j. od ,,Kataríny po Katarínu“.   (JP)

Plaketa pre čestného občana z dielne akademického 
maliara Rudolfa Cigánika     FOTO:MsÚ
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Volebné miestnosti sa pre voličov 
otvoria v  sobotu 30. septembra 
2023 o 7.00 h a zostanú otvorené 
do 22.00 h.

Právo voliť do Národnej rady SR má 
občan Slovenskej republiky, ktorý naj-
neskôr v deň konania volieb dovŕši 18 
rokov veku, dostavil sa do príslušnej 
volebnej miestnosti podľa miesta tr-
valého pobytu, je zapísaný v zozna-
me voličov príslušného volebného 
okrsku a predloží občiansky preukaz 
alebo hlasovací preukaz spolu s ob-
čianskym preukazom.
Hlasovania sa môže zúčastniť aj volič, 
ktorý sa v deň konania volieb dosta-
vil do príslušnej volebnej miestnosti 
podľa miesta trvalého pobytu, nie je 
zapísaný v  zozname voličov, avšak 
občianskym preukazom preukáže, že 
má trvalý pobyt v mieste, ktoré patrí 
do volebného okrsku.
Volič po príchode do volebnej miest-
nosti preukáže svoju totožnosť ob-
čianskym preukazom (nie vodičským 
preukazom).
Po preukázaní totožnosti voliča a po 
zakrúžkovaní poradového čísla voli-
ča v zozname voličov, vydá voličovi 
okrsková volebná komisia hlasovacie 
lístky a prázdnu obálku. Prevzatie hla-
sovacích lístkov a obálky potvrdí vo-

lič v zozname voličov vlastnoručným 
podpisom. 
Okrsková volebná komisia upozorní 
voliča na povinnosť odložiť nepouži-
té hlasovacie lístky do schránky na to 
určenej. 
V  osobitnom priestore na úpravu 
hlasovacích lístkov vloží volič jeden 
hlasovací lístok bez ďalšej úpravy do 
obálky alebo na vybratom hlasova-
com lístku, ktorý vkladá do obálky, 
môže zakrúžkovaním poradového 
čísla najviac u štyroch kandidátov 
vyznačiť, ktorému z kandidátov dáva 
prednosť.
Na požiadanie voliča mu okrsková 
volebná komisia vydá za nesprávne 
upravený hlasovací lístok novú sadu 
hlasovacích lístkov.
Po opustení osobitného priestoru ur-
čeného na úpravu hlasovacích lístkov 
vloží volič obálku pred okrskovou vo-
lebnou komisiou do volebnej schrán-
ky. Volič, ktorý nemôže pre zdravotné 
postihnutie sám vložiť obálku do vo-
lebnej schránky, môže požiadať, aby 
obálku do volebnej schránky vložila 
iná osoba, nie však člen okrskovej vo-
lebnej komisie.
Volič môže požiadať zo závažných, 
najmä zdravotných dôvodov v  deň 
konania volieb okrskovú volebnú ko-
misiu o to, aby mohol hlasovať mimo 
volebnej miestnosti. V takom prípade 
okrsková volebná komisia vyšle k vo-
ličovi dvoch svojich členov s prenos-
nou volebnou schránkou, hlasovací-
mi lístkami, obálkou a so zoznamom 
voličov, ktorí požiadali o hlasovanie 
mimo volebnej miestnosti.         (RED)

Voľby do NR SR 2023 – informácie pre voliča

Druhý augustový týždeň patril táboru 
pre zdravotne znevýhodnené deti a 
ich rodičov. Tento rok na účely tábora 
zapožičal svoje priestory Dom kultú-
ry v Ráztočne. Od 7. do 11. augusta 
celkom 17 detí a ich rodičov čakala 
celá rada zábavných, ale aj zdraviu 
prospešných aktivít. 
Prvý deň si deti zvečnili svoje dlane 
na plátnach, spoznali možnosti aktivít 
v interiéri Domu kultúry Ráztočno, fo-
tili sa so svojimi rodičmi pod vedením 
Milana Trvala, navštívili hyperbarickú 
kyslíkovú komoru a spoznali fantas-
tických dobrovoľníkov, s ktorými 
nadviazali nové priateľstvá. Rodičia 
si oddýchli v hyperbarickej komore, 
s dôverou sa oddali rukám masérov 
Igora Krumlovského a Adrejky Horňá-
kovej a nechali si zmeniť vizáž u ka-
derníčky Katky Trulikovej . 
Ďalší deň detičky absolvovali hipote-
raiu v Jazdeckom klube Almus, odkiaľ 
si odniesli krásne zážitky a ukážky so 
spíkom predviedla Natália Stredáko-
va z Mestského kynologického klubu 
Handlová. 

Nasledujúce ráno odštartovali muzi-
koterapiou, pri ktorej sa riadne zaba-
vili. Prijali vzácnu návštevu z Hendi 
Centrum-intenzívna rehabilitácia. 
Deti podstúpili odborné masáže a 
maminkám bolo poskytnuté pora-
denstvo ohľadom možnosti rehabili-
tácie. Rodičia opäť podstúpili masáže 
u troch masérov a absolvovali liečbu 
kyslíkom vďaka Oxygeno-Hyperba-
rické centrum Piešťany. Zvukoterapia 
pod vedením Yoga Janette vyvolala 
mnohými chvíľami úplné ticho v 
miestnosti. 
V závere týždňa v tábore privítali bra-
tov Prndolínovcov z Divadla pri kol-
kárni, ktorí vyčarili úsmev na tvári kaž-
dého dieťaťa. Počas divadla sa rodičia 
presunuli do interiéru Domu kultúry v 
Ráztočne, kde zavládol pokoj a ticho. 
Rodičia si vyskúšali jogu pod vedením 
Silvie Hudecovej. Po týchto aktivitách 
to s deťmi roztočili pri „bláznovačke“. 
Po týždni plnom aktivít, smiechu a 
nadvezovaní nových priateľstiev a 
spoluprác odchádzali všetci účastníci 
tábora smutní z toho, že sa tieto dni 

Prvého ročníka tábora HendiCamp sa zúčastnilo 17 detí a ich rodičia
skončili. 
Na tento ročník prispela verejnosť 
na transparentný účet tábora sumou 
viac ako 3000 eur. 
Tu je pár výňatkov z denníku Hendi-
Camp Handlovskej doliny 2023 od 
rodičov a skvelých žien, ktoré nechali 
v tábore veľkú lásku. 
„Aj keď sme na začiatku naozaj  „neve-
deli do čoho ideme“, pán Boh naozaj 
chcel aby som sem prišla a som za to 
vďačná, že sa to stalo. Máš okolo seba 
nádherných ľudí, ktorí majú svoje povo-
lania, ale niektorí sa hádam aj minuli, 
pretože majú lásky na rozdávanie a tr-
pezlivosti, srdcia otvorené a na správ-
nom mieste. A to v dnešnej dobe je veľ-
ká vzácnosť a to je to, čo potrebujeme 
nielen my, naše deti, ale každý jeden 
človek na tejto planéte.“. J.K.
„ Znamená to pre nás veľa pocit, že nie-
kam patríme, že sa necítime odstrčení, 
pre nás znamená veľa. Ďakujeme, za 
každý milý úsmev, radu, pomoc, cítili 
sme sa ako v rodine.“. V.P.
„Milý Hendicamp . Ďakujeme za nád-
herný týždeň. Keď toto píšem tlačia 
sa mi slzy do očí. Ďakujem za úžasnú 
komunitu ľudí, ďakujeme za nové pria-
teľstvá.“. L.S.
„Na HendiCampe 2023 sa cítim skvele. 
Tento pocit si ukladám na dni- kedy prí-
du slabšie chvíle a úzkosti...“. 
„Slnko v duši prináša na tento svet lás-
ku, ktorá rozžiari svet okolo nás. Ďaku-
jem za Vaše slnká.“. J.Ž.
„Deti sú ako motýle, niektoré lietajú 
vyššie, niektoré nižšie... My im pomô-
žeme, aby všetky deti mohli lietať čo 
najlepšie, ako vedia.“. anonym
„Láska nedáva otázky, láska dáva od-
povede. Na múdre myšlienky, nie je tre-
ba veľa slov, skutky ukazujú.“. Š.H.
Organizátorka Lucia Chudá ďakuje 
všetkým, ktorí akoukoľvek formou 
prispeli k tomu, aby sa tohtoročný 1. 
ročník HendiCampu mohol uskutoč-
niť.              (FB HENDICAMP)

Baníci z baníckych spolkov na výlete v Kremnici
Ku koncu tohto roka skončí ťažba aj 
v Bani Nováky, v poslednej uholnej 
bani na Slovensku. Baníctvo na hor-
nej Nitre začne písať svoju novodobú 
históriu a z nás baníkov sa stávajú  „di-
nosauri“. V tomto čase majú banícke 
spolky veľký význam, našou povin-
nosťou je pokúsiť sa zachovať pre 
ďalšie generácie nielen technické pa-
miatky, ale vykladať mladým históriu 
baníctva na hornej Nitre a ukazovať 
tradície, ktoré nám zanechali akade-
mici z  Banskej akadémie v  Banskej 
Štiavnici ku ktorým sa banícke spol-
ky hlásia. 
Donedávna veční rivali Baňa Hand-
lová, Baňa Cigeľ, Baňa Nováky, dnes 
kolegovia v baníckych spolkoch. Do 
budúcnosti nám spolupráca môže 
pomôcť napĺňať svoje ciele, ktoré 
obsahujú stanovy našich spolkov. 
Preto som veľmi rád, že sme urobili 
prvý krok. Hornonitriansky banícky 
spolok zorganizoval zájazd do Krem-
nice a ponúkol účasť  Handlovskému 
baníckemu spolku a Spolku priateľov 
Bane Nováky. Takže v autobuse v so-
botu 12.augusta sa zišli tí spomína-
ní veční rivali. Áno na začiatku padli 
slová ako vitajte krekáči a zdravíme 
bôbarov, ale to všetko v rámci srandy Baníci sfárali aj do stôlne Andrej      FOTO: VP

a potom domovina a bolo po rivali-
te. Spoločne sme navštívili Múzeum 
mincí a medailí. Sfárali sme do štôlne 
Andrej, tu nás sprevádzal kamarát 
Duško Roob predseda Kremnické-
ho baníckeho spolku v  7 stupňoch 
v podzemí dobre padlo malé občerst-
venie. V meste sme si dali dobrý obed 
a vypočuli výklad rodáka z Kremnice 
Ďuriho Tomašika. Cesta domov rýchlo 
ubehla, rozlúčili sme sa s kamarátmi 
a  sľúbili si, že sa budeme stretávať 
spoločne častejšie. Hneď ďalšia prí-
ležitosť budú regionálne oslavy Dňa 
baníkov v Handlovej na ktoré sme ich 
pozvali, a kamaráti z tej našej doliny 
prisľúbili účasť.
Ďakujeme za tento prvý krok !!! Zdar 
boh !!!!                                      (Vladimír Podoba)

Tím HendiCampu                    FOTO: LC

Začiatok školského roka je už za dve-
rami a mnohí rodičia v tomto období 
riešia dilemu, podľa akých kritérií vy-
brať deťom tú správnu školskú tašku a 
prezuvky. Hoci malí školáci si potrpia 
skôr na to, ako školské pomôcky vyze-
rajú, dôležité je aj to, aby boli vyhovu-
júce zo zdravotného hľadiska. Skĺbiť 
obe kritériá vôbec nie je jednoduché, 
o čom svedčia aj mnohé zdravotné 
problémy detí.
Školská taška by podľa odborníkov 
mala spĺňať zdravotné, funkčné i 
bezpečnostné kritériá. „Pri výbere 
pozeráme v prvom rade na jej hmot-
nosť. Tá by u mladších žiakov mala 
byť do 1 200 g. Je dôležité skontrolovať 
aj výstuže a materiál, aby nízka váha 
nebola na úkor kvality. Pravidlom je, že 
taška by nemala presahovať desatinu 
hmotnosti žiaka,“ hovorí Mgr. Katarí-
na Klátiková, vedúca fyzioterapeutka 
oddelenia fyziatrie, balneológie a lie-
čebnej rehabilitácie Nemocnice AGEL 
Handlová.
Zadná časť tašky má byť pevná, vy-
stužená a anatomicky tvarovaná. 
Ramenné popruhy by mali byť široké 
4 – 5 cm a obalené mäkkou výstu-

žou. Spodný okraj tašky má siahať po 
panvové kosti a vrchný po ramennú 
kľúčnu kosť, vhodné sú aj tašky vy-
bavené prídavnými popruhmi v ob-
lasti hrudníka a pása. „Rodičia by mali 
dbať, aby ramenné popruhy neboli 
príliš dlhé, povolené. Zjednodušene, ak 
taška neprilieha k chrbtu ale visí, pod-
poruje to zaguľatenie hrudnej chrbtice 
a predsun hlavy. Nevhodné sú aj tašky 
cez jedno rameno, pretože spôsobujú 
nerovnomerné zaťaženie vyvíjajúceho 
sa chrbta, čo má za následok skoliózu. 
U starších detí, ktoré nosia ťažšie učeb-
nice, je vhodnou alternatívou taška na 
kolieskach. Odporúčam však, aby deti 
pri ťahaní striedali ruky,“ vysvetľuje 
odborníčka.
Druhou dôležitou každodennou pot-
rebou školákov sú prezuvky. „Detská 
obuv by mala byť vyrobená z prírod-
ných materiálov, mala by mať správnu 
veľkosť s dostatočným priestorom pre 
prsty, anatomicky tvarovanú stielku. 
U  menších detí je vhodná aj pracka 
okolo členka. Obuv odporúčam vy-
berať v zdravotníckych potrebách,“ 
hovorí Mgr. Klátiková s odôvodne-
ním, že najvhodnejšou obuvou na 
detskú nohu je obuv s ortopedickou 
vložkou. Je potrebné kontrolovať 
prezuvky aj počas školského roka a v 
prípade opotrebenia alebo pri raste 
nohy obuv vymeniť. „Obuv a hlavne 
prezuvky do školy, ktoré majú deti na 
nohách celé hodiny, sú veľmi dôležité 
nielen pre vývin detskej nohy, ale aj pre 
vývoj chrbtice,“ dodáva.        (AGEL)

Aké kritériá by mali spĺňať prezuvky a školská taška?

Mgr. Katarina Klátiková  FOTO: AGEL
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Fotoreportáž z Regionálnych osláv Dňa baníkov 2023

Regionálne oslavy Dňa baníkov sa oficiálne začali v piatok 25. augusta pietnym aktom kladenia vencov k Pamätníku obetiam banských nešťastí na cintoríne v 
Handlovej, ktorého sa zúčastnili vedenie mesta Handlová, minister investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR, predseda Trenčianskeho samosprávneho 
kraja a jeho poslanci, poslanci mestského zastupiteľstva mesta Handlová, Združenie miest a obcí hornej Nitry, Handlovský banícky spolok, Spolok priateľov bane 

Nováky, Hornonitriansky banícky spolok, Karpatsko-nemecký spolok, zástupcovia Denného centra a Jednoty dôchodcov Slovenska a zástupcovia základných škôl v 
meste. Prítomným sa prihovorila primátorka mesta, Silvia Grúberová. 

Oficiálny program, okrem hudobných a umeleckých vystúpení na Námestí baníkov pokračoval v komornej 
atmosfére v obradnej sieni mestského úradu, kde si  zástupcovia mesta Handlová, akciovej spoločnosti 

Hornonitrianske bane Prievidza a Združenia miest a obcí hornej Nitry dôstojným spôsobom pripomenuli 
stavovský sviatok - Deň baníkov odovzdaním ocenenia vzácnym osobnostiam hrdého baníckeho stavu. 

Plaketu za rozvoj baníctva na hornej Nitre za celoživotný aktívny prínos pre baníctvo na hornej Nitre udelili 
vyhlasovatelia Ing. Jozefovi Doležalovi, in memoriam. Plaketu za rozvoj baníctva, za významnú podporu 

baníctva si prevzal PhDr. Miroslav Gazdík

Po odovzdaní ocenení Plaketa za rozvoj baníctva 2023, ktoré bolo zrejme posledným v takomto duchu, 
si hostia uctili baníkov, ktorí sa nikdy z baní nevrátili. Slávnostnou svätou omšou v Kostole sv. Kataríny, 
celebrovanou rímskokatolíckym kňazom, Handlovčanom Petrom Dufkom. Nechýbali banícke insígnie a 

zástupcovia baníckeho stavu.  

Z pódia sa prítomným prihovorila primátorka mesta a minister investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR. Peter Balík počas malého Šachtágu, ktorý sa riadi pivným zákonom, skočil cez kožu a vstúpil tak do stavu baníckeho, ktorý má takmer vo vienku.
Narodil sa počas baníckeho jarmoku  vo Veľkom Krtíši.  

Námestie ožilo takmer 80 stánkov s rozličným tovarom a remeselnými výrobkami. Tie ste si mohli zakúpiť počas oboch dní. Stránky s občerstvením boli otvorené do polnoci v piatok 25. aj v sobotu 26.8.2023. Mesto Handlová ďakuje všetkým za návštevu. FOTO: Stanislav Stehlík

Koncerty a program prilákali na Námestie baníkov tisícky návštevníkov. Pozrieť ste si mohli počas dvoch 
dní Volcano, RIOS, SALCO, Iveta Bartošová revival, MARLET, B2, ABBA revival, Guns and roses TRIBUTE The 
RIFF SK, Reného Lacka a Downt town band. Plné námestie zažili headlineri týchto osláv Peter Bič Project a 

Heľenine oči. Za domom kultúry vystúpil DJ Triple P. 

Banícky kahanec v rukách niesol čestný občan 
mesta Handlová, Ján Procner.
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Dobrovoľných hasičský zbor oslávil 100 rokov Obyvateľ upozornil na nebezpečnú dieru v lese

Slávnostný pochod Dobrovoľných 
hasičských zborov od bývalej po-
žiarnej zbrojnice na Námestie slo-
body v Prievidzi otvoril oslavy 100. 
výročia Okresnej hasičskej jednoty 
č. 4  v Prievidzi.

Náš okres sa v roku 1923 ako štvrtý na 
Slovensku pridal k Zemskej hasičskej 
jednote, ktorá vznikla rok predtým, čo 
bol zásadný krok k ochrane pred po-
žiarmi a živelnými pohromami. 
Juraj Barta, Územnej organizácie sa 
vyjadril, že: „Ľudia mali potrebu sa 
vzdelávať v oblasti požiarnej ochrany. 
Ďalší míľnik Zemskej hasičskej jednoty 
bol v roku 1951, kedy ju nahradila Po-
žiarna ochrana, Zväz požiarnej ochra-
ny a stále sa mení.“
Čo však ostalo, to sú znaky Dobrovoľ-
nej požiarnej ochrany, ktoré pretrvali 
celé storočie. Samotné hasičstvo sa 
však výrazne posunulo dopredu. 
Ako ďalej uviedol Barta: „Podporou 
vlády v  rokoch 2013 – 2019, ktorá fi-
nančne podporila napredovanie dob-
rovoľných hasičských zborov. Mohli si 
tak zakúpiť zásahové odevy, nové vo-
zidlá a výstroj a výzbroj, ktorá je v zá-
sahu potrebná.“

V okrese Prievidza pôsobí 39 dob-
rovoľných hasičských zborov

Tie majú viac ako 1400 členov a neraz 
sú pomocnými partnermi profesio-
nálnych hasičov. 

„Je to veľmi dobrý pocit, keď vieme, 
že sa na nich môžeme spoľahnúť  a že 
nám prídu pomôcť najmä pri takých 
zložitejších zásahoch ako sú rozsiahle 
požiare, povodne alebo iné mimoriad-
ne udalosti“, povedala Zuzana Javor-
ková, zastupujúca riaditeľka OR HaZZ 
Prievidza. 
Počas výročnej oslavy predstavitelia 
dobrovoľnej požiarnej ochrany oce-
nili prácu dobrovoľných hasičských 
zborov v obciach pamätnými stuha-
mi. Hasiči sú pre mestá a obce neoce-
niteľnými pomocníkmi v núdzi. 
„Takýto ľudia sú pre nás nenahraditeľní, 
sú tu veľmi dôležití, hlavne v súčasnom 
období počas povodní. Okrem povod-
ní boli nápomocní aj pri požiaroch, 
ktoré aj v  nedávnom období zasiahli 
našu obec“ povedala Jana Školíková, 
starostka obce Zemianske Kostoľany 
pre RTV Prievidza. 

Súčasťou osláv bol aj DHZ
Morovno

„Je to neopísateľný pocit pomáhať ľu-
ďom v núdzi. V podstate každý jeden 
výjazd je nešťastie druhého človeka. 
Sme vďační za to, že môžeme túto prá-
cu vykonávať a ja som vďační za mojich 
chlapov, ktorí svoju prácu vykonávajú 
vo svojom voľnom čase.“ Povedal Dá-
vid Bátora, predseda DHZ Morovno 
a veliteľ DHZ Handlová
Dobrovoľní hasiči nezabúdajú ani na 
prípravu svojich nástupcov z  radov 
mladej generácie. Hasičom by chcel 
byť aj Adam Murko z Bystričian: „Keď 
budem starší, tak chcem vyskúšať aký 
je to pocit, keď niekoho zachránim.“
Oslavy storočnice založenia Okresnej 
hasičskej jednoty číslo 4. v Prievidzi 
zorganizovala Územná organizácia 
dobrovoľnej požiarnej ochrany s pod-
porou Trenčianskeho samosprávne-
ho kraja a mesta Prievidza. Ukončila 
ich spanilá jazda hasičských vozov 
mestom.              
             (DHZ MOROVNO)

Kanalizácia na základnej Škole Školská je opravená

Strecha na Základnej škole Morovnianska cesta sa dokončuje

Oprava havarijného stavu ležatej 
kanalizácie v celom priestore škol-
skej kuchyne sa celkovo vyšplhali na 
takmer 20 tis. Eur. Pôvodný kanali-
začný systém bol vybudovaný v roku 
1962.   Viac ako 61 ročný systém vyka-
zoval poruchy, deformácie a priesaky 
pod podlahou kuchyne a priesaky do 
suterénnych priestorov. 
Odborní zamestnanci mesta z odde-
lenia výstavby ešte koncom minulého 
školského roka po miestnej obhliadke 
a technickom posúdení jednoznačne 
navrhli, že ležatý kanalizačný rozvod 
nebude napojený do pôvodného sys-

tému, ale že sa zrealizuje samostatný, 
autonómny systém napojený na 
vonkajšiu kanalizáciu. Montážne prá-
ce, zamerané na odstránenie havarij-
ného stavu vykonal MsBP Handlová, 
s.r.o. za 11 400 Eur. Práce boli ukonče-
né 21.08.2023 a priestor kuchyne bol 
odovzdaný užívateľovi. 
Cena za opravu havárie nie je koneč-
ná. Z dôvodu zakrytých a dodatoč-
ne zistených vád - podbetónovanie 
podlahy, lepené povlaky v jedálni a 
pod.  mesto predpokladá celkové ná-
klady do výšky spomínaných 20 tis. 
Eur z rezervného fondu.          (RED)

Oprava nevyhovujúceho stavu streš-
ného, izolačného plášťa na jednotli-
vých pavilónoch ZŠ MC, a to pavilón 
A, B, C, D, E a F sa začal v priebehu 
letných prázdnin. Pôvodný strešný 
plášť a neskôr opravovaný plášť v 
roku 2016 vykazoval poruchy a prie-
saky v styku s kotviacim a vetracím 
systémom plášťa a v styku s atikou. Pri 
výdatných atmosférických zrážkach a 
snehových pokrývkach dochádzalo 
k zatekaniu interiérov školy, zatekalo 
do učební s elektrotechnikou a stav sa 
stal havarijným.  Po miestnej obhliad-
ke a technickom posúdení bolo roz-
hodnuté o celoplošnej oprave hydro-
izolácie a  zateplení strešných plášťov 

predmetných pavilónov. Stavebné a 
montážne práce zamerané na odstrá-
nenie nevyhovujúceho stavu boli ob-
jednané od spoločnosti IZONES, s.r.o., 
ktrá je sociálnym podnikom. Dňa 
06.07.2023 bola podpísaná vzájomná 
Zmluva o dielo na sumu 160 144,50 
€ s DPH, zhotoviteľovi si prevzal sta-
venisko 12.07.2023 a s prácami začal 
19.07.2023. Predpoklad dokončenia 
diela vrátane strechy nad telocvič-
ňou je v októbri 2023 v závislosti od 
priaznivých klimatických podmienok. 
Mesto získalo na opravu havarijného 
stavu strechy od Ministerstva školstva 
SR sumu 120 tisíc Eur, zvyšných 40 tis, 
hradí z vlastného rozpočtu.            (RED)

Obyvateľ mesta upozornil mesto 
H and lová na nebezpečnú jamu, na 
ktorú natrafil pri pochôdzke v lese. 
Jama sa nachádza asi 20m od hlavnej 
cesty v smere do Žiaru nad Hronom 
na ľavej strane. Keďže bola táto loka-
lita kedysi zastavaná, je dosť pravde-
podobné, že sa jedná o starú studňu.
„Studňa“ sa nachádza v extraviláne 
mesta Handlová a pozemok je v sprá-
ve Slovenského pozemkového fondu. 
Informáciu o tomto podnete mesto 
Handlová zaslalo na kompetentné 
úrady.
Miesto je označené kolíkmi a pás-
kou upozorňujúcou na jamu, aby sa 
predišlo nebezpečenstvu. Zároveň 
prosíme všetkých hubárov a návštev-
níkov lesa, aby boli v lesoch opatrní.

Podnety zasielajte na oficiálne ka-
nály mesta.
V prípade, že natrafíte v meste alebo 
jeho okolí na nejaký problém, alebo 
nebezpečný jav, informujte mesto 
prostredníctvom oficiálnych komu-
nikačných kanálov:

· Email: handlova@handlova.sk
· Osobne na informáciách MsÚ alebo 
telefonicky na tel. č. 046/ 5119 25 11
· Odkaz pre starostu
· Prípadne do správy na oficiálnom 
facebookovom profile @Mesto Hand-
lová              (RED)

Miesto je označené kolíkmi a páskou           FOTO:MSP

Dni Európskeho kultúrneho dedičstva v Handlovej 2023
Dni európskeho kultúrneho dedič-
stva (DEKD) sú podujatím, ktoré 
vzniklo v roku 1985 z iniciatívy Rady 
Európy. Od roku 1999 je spoluorga-
nizované Európskou úniou. Koná sa 
v 50 štátoch Európy, ktoré podpísali 
Európsky kultúrny dohovor. Sloven-
ská republika sa pripojila k usporia-
dateľom DEKD v roku 1993.

Ciele DEKD sú:
• zvyšovanie povedomia európskych 
občanov o bohatstve a kultúrnej roz-
manitosti Európy
• vytvorenie prostredia, v ktorom sa 

stimuluje ocenenie bohatej mozaiky 
európskych kultúr
• boj proti rasizmu a xenofóbii a 
podpora väčšej tolerancie v Európe 
i mimo nej
• informovanie verejnosti a politic-
kých orgánov o potrebe ochrany 
kultúrneho dedičstva pred novými 
hrozbami
• vyzvanie Európy, aby reagovala na 
sociálne, politické a hospodárske vý-
zvy, ktorým čelí
Tieto ciele je možné dosiahnuť cez 
sprístupnenie zvyčajne neprístup-
ných pamiatok, prezentáciu bežne 

prístupných pamiatok „v inom svetle“, 
organizáciu seminárov, prednášok, 
výstav, turistických aktivít, súťaží a 
hier súvisiacich s historickým pros-
tredím a jeho hodnotami. Svojou ak-
tivitou sa do podujatia môžu prihlásiť 
štátna a verejná správa, územná sprá-
va, samosprávy miest a obcí, školy, 
cirkvi, mimovládne a neziskové or-
ganizácie, občianske združenia, súk-
romné inštitúcie, kultúrno-osvetové 
inštitúcie, majitelia alebo správcovia 
národných kultúrnych pamiatok a 
historických objektov, podnikatelia, 
ale aj aktívni občania.        (DEKD.SK)

Oslavy na námestí v Prievidzi       (FOTO: DHZ BOZPO)
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Prinášame vám zoznam krúžkov 
CVČ, veríme, že si je z čoho vybrať.

Prihlášku na stiahnutie nájdete na 
webe CVČ na adrese: 
https://cvchandlova.edupage.org/
news/

Vypísanú prihlášku je potrebné do-
ručiť do CVČ:
- formou e-mailu na cvchandlova@
gmail.com
- osobne: Budova Domu kultúry, 2. 
poschodie, každý pracovný deň
- hodiť do našej poštovej schránky, 
ktorá sa nachádza na prízemí Domu 
kultúry oproti vchodu

Poplatok za záujmový útvar je 
možné hradiť:
- vzdelávacím poukazom - pri odo-
vzdaní poukazu sa za krúžok neplatí
- prevodom na bankový účet CVČ 
- IBAN: SK12 5600 0000 0090 5583 
8004
(v poznámke/správe pre prijímateľa: 
Meno a priezvisko dieťaťa a názov ZÚ)
- poštovou poukážkou, ktorú vám vy-
dajú pracovníci CVČ
 
Výška príspevku v CVČ na školský 
rok 2023/2024:
• Dieťa do 15 rokov-5,00 € na mesiac 
= 50,00€ na celý školský rok.
•  Mládež od 15 do 30 rokov - 6,00 € na 
mesiac = 60,00€ na celý šk. rok.
•  Dospelá osoba - 8,00€  na mesiac= 
80,00€ na celý šk. rok.
•  V prípade poskytnutia vzdelávacie-
ho poukazu sa príspevok neuhrádza.
•  V prípade návštevnosti dvoch a via-
cerých ZÚ je výška príspevku 2,50€ na 
mesiac= 25,00€ na celý šk. rok.
•  V prípade návštevnosti ZÚ u dvoch 
a viacerých súrodencov je výška prí-
spevku 2,50€ na mesiac = 25,00€ na 
celý šk. rok

V prípade otázok nás neváhajte kon-
taktovať:
- cvchandlova@gmail.com
- 0908 916 329               (CVČ Handlová)

Mesto Handlová vyhlásilo 28. augus-
ta výberové konanie na obsadenie 
miesta riaditeľa/riaditeľky Centra 
voľného času Handlová. 

Ponuka krúžkov Centra voľného času na školský rok 2023/2024 Hľadáme dobrovoľníkov - Bezpečne zo školy v Handlovej

Mesto Handlová vyhlasuje výberové konanie 
na riaditeľa/ku centra voľného času

Žiadosť o zaradenie do výberového 
konania spolu s dokladmi je potreb-
né doručiť do 18.9.2023 do 13.00 h na 
adresu Mestského úradu Handlová.
Kvalifikačné predpoklady, osobitné 
kvalifikačné požiadavky, iné kritéria, 
zoznam požadovaných dokladov a 
podrobnosti nájdete na webovom 
sídle mesta www.handlova.sk v sek-
cii Mestský úrad - Výverové konania.
              (RED)

Mesto Handlová a Mestská polícia 
Handlová vyhlasujú výzvu na zapo-
jenie sa dobrovoľníkov do pomoci 
ochrany detí zo základných škôl v 
meste pri prechode cez komunikácie.
Dobrovoľnícka činnosť bude vyko-
návaná  počas školského roka v čase 
vyučovania od približne 12.00 h do 
14.00 h podľa harmonogramu po 
dohode s MsP.
Všetci dobrovoľníci budú riadne 
preškolení Policajným zborom SR a 
MsP. 
Svoj záujem o dobrovoľnícku aktivitu 
pod názvom - Bezpečne zo školy v 
Handlovej nahlasujte do 29. septem-
bra 2023 na email: marcel.janosik@
msphandlova.sk, predmet správy  - 

Bezpečne zo školy alebo osobne v 
sídle MsP Handlová, Námestie baní-
kov 8, resp. telefonicky na čísle: 046 
5192525 alebo 046 545 007.
Pre nahlásenie uveďte svoje celé 
meno a tel. kontakt.
Ďakujeme za bezpečnosť našich detí!
Vaše mesto Handlová          (RED)

Riaditeľ handlovskej Strednej odbornej školy Maroš Štorcel v rozhovore o svojich plánoch

V minulom čísle Handlovského hlasu 
sme vám predstavili teraz už bývalé-
ho riaditeľa Strednej odbornej školy 
v  Handlovej (SOŠ) Jozefa Barborku. 
Koncom školských prázdnin prišiel 
predstaviť svojho nástupcu Maro-
ša Štorcela, primátorke mesta Silvii 
Grúberovej. Maroš Štorcel školu po-
zná veľmi dobre. Od  roku 2010 na 
nej pôsobil ako pedagóg. Vyučoval 
anglický jazyk, psychológiu, ma-
nažment a spoločenskú komunikáciu 
v anglickom jazyku.

Podľa vašich slov handlovská SOŠ 
stojí na veľmi dobrých základoch 
v oblasti vzdelávania a zapájania 
sa do projektov.  Mienite v nich 
pokračovať?
Pokračovať a vylepšovať. Som veľmi 
rád, že som 1. júla 2023 mohol po pá-
novi riaditeľovi prebrať žezlo. Pôvod-
ne som nemal ambície stať sa riadi-

teľom, avšak nastala možnosť a mne 
záležalo na škole a na tom, aby bola 
zaistená kontinuita rozbehnutých 
projektov, zachovala sa zamestnanosť 
a aby sa cieľavedomo pracovalo na 
napredovaní školy. Škola prešla mno-
hými transformáciami, musela sa pri-
spôsobiť, adaptovať, predchádzajúce 
vedenie doslova robilo  priekopnícku 
prácu. Dnes už viem, čo je to mať zap-
nutý telefón 24 hodín aj počas leta 
a cítim zodpovednosť za to, že mám 
možnosť ovplyvňovať veci z pozície 
riaditeľa a prispievať tak k pozdvih-
nutiu mena a reputácie školy.

Keď ste si podávali prihlášku do vý-
berového konania mali ste už v hla-
ve pripravenú víziu rozvoja školy? 
To je základ. Prezentoval som víziu 
a  vieru, že škola bude prestížnou 
výchovno-vzdelávacou inštitúciou 
nielen v  rámci Trenčianskeho kraja, 
ale aj Slovenska a mimo neho. Bývalé 
vedenie vedelo zaktivizovať celý tím 
k tvorbe veľmi kvalitných projektov. 
Určite v nich budem pokračovať a im-
plementovať nové v rámci IROP, Fon-
du spravodlivej transformácie, i  tie 
v kontexte NP Podpory zamestnanos-
ti v regióne. Mojím cieľom je zvýšenie 
úrovne duálneho vzdelávania, kde už 

teraz škola dosahuje výborné výsled-
ky. Máme viac ako 20% z celkového 
počtu žiakov zaradených do systému 
duálneho vzdelávania, patríme me-
dzi lídrov v rámci TSK. Zaviesť duálne 
vzdelávanie študijný odbor obchod-
ná akadémia – bilingválne štúdium  je 
mojím ďalším cieľom. Na našej škole 
je veľký nepomer medzi počtom 
chlapcov a dievčat. Ku 355 chlapcom 
školu navštevovalo 109 dievčat (údaj 
k 30.4. 2023). To je veľká disproporcia 
a musíme to zmeniť.

To znie ambiciózne. Viete ako na 
to?
Spomínané duálne vzdelávanie pre 
obchodnú akadémiu – bilingválne 
štúdium by mohlo tomu pomôcť. Je 
pripravená komunikácia s Republi-
kovou úniou zamestnávateľov. Počas 
leta som bol na komplexnej prehliad-
ke výrobných hál spoločnosti BROSE. 
SOŠ Handlová bola po veľa rokov čís-
lo 1 v oblasti informačno-sieťových 
technológií v rámci celého Slovenska 
a  zažila tzv. zlatú dekádu víťazstiev 
v  súťažiach NAG (Networking Aca-
demy Games), ktoré sú spojené s IT 
Asociáciou, IT Akadémiou a Cisco Sys-
tems.  Týmto smerom pôjdeme a opäť 
potvrdíme špičkovú kvalitu v týchto 

oblastiach. Podarilo sa mi už  prilákať 
späť niektorých pedagógov, komuni-
koval som s garantmi vysokých škôl, 
stavovskými i profesijnými organizá-
ciami. Mám veľký záujem podporovať 
aj naše ďalšie odbory, v ktorých sme 
dosiahli a dosahujeme pomerne veľ-
kú reputáciu. Všetky odbory ako sú 
grafik digitálnych médií, mechanik 
počítačových sietí, ale i elektrotech-
nika s dlhoročnou tradíciou a kvalitou 
známou už z čias SPŠ. IST a SIDS patria 
medzi naše veľmi vyhľadávané infor-
mačno-sieťové odbory, rovnako i štu-
dijný odbor mechanik - mechatronik 
s možnosťou praxe v BROSE. Podpore 
sa budú tešiť i učňovské odbory, nad-
stavbové a pomaturitné odbory.

Celý článok si prečítate na stránke 
mesta alebo po naskenovaní QR 
kódu.           (RED)

Leto naši najmladší fénixáci odštar-
tovali na začiatku júla v  Banskej 
Štiavnici. Dopoludnie sme strávili v 
Geoclube  „Krištálový kameňolom“. 
Po privítaní sprievodcom sme sa pre-
šli kameňolomom, zaujal nás výklad 
o krištáľoch, ako vznikli a ako sa dajú 
hľadať. Všetci sme dostali kladivko 
a v haldách sme rozbíjali kamene s 
nadšením, že v niektorom môže byť 
poklad  - krištáľ. Niektorým sa to aj 
podarilo. Tí čo nemali šťastie, krištáľ 
kúpili v malom obchodíku. V horú-
com dni a po ťažkej práci sme sa išli 
schladiť k tajchu Evička. Voda bola 
osviežujúca a hry vo vode zaujímavé. 
Po ceste domov sme zhodnotili, že 
tento výlet si určite ešte zopakujeme.
V  júli sa 15 mladých ľudí z rôznych 
kútov Slovenska spoločne vzdelávalo 
na akreditovanom vzdelávaní Mladý 
vedúci. Naši aktívni mladí fénixáci 
nechýbali na školení. Sme radi, že 
aj oni sú nápomocní na celosloven-
ských fénixáckych akciách či poduja-
tiach našej základnej organizácií.

Detská organizácia FÉNIX realizo-
vala prostredníctvom programu 
Erasmus+  dve podujatia – školenie 
a mládežnícku výmenu. Na oboch 

sa zúčastnili aj naši členovia. Témou 
projektu boli bezpečnosť na interne-
te, sociálne siete a internetové výzvy, 
inovácia a technológie, dôveryhodné 
a nedôveryhodné informácie, komu-
nikácia online a offline.

Mládežníckej výmeny s názvom „Stay 
Connected“ alebo aj „Zostaň pripoje-
ný/á“ , ktorá sa uskutočnila v Lúčkach 
pri Kremnici sa zúčastnili  účastníci zo 
Slovenska, Rumunska a Poľska. Slo-
venská skupina mala zastúpenie aj 
našich členov, štyria účastníci a vedú-
ca. Bohatý program  striedali aj výle-
ty po okolí, navštívili sme Zvolen, kde 
nás prijal primátor mesta. V Kremnici 
sme spoznávali históriu mesta. V Ban-
skej Štiavnici sme si zahrali mestskú 
hru. 

Mládežnícku výmenu zhrnula účast-
níčka Katka : „Na Erazme sme spoznali 
mnoho nových kamarátov a zlepšili si 
angličtinu. Mali sme možnosť komu-
nikovať otvorene a pozorne načúvať 
nápadom a názorom ostatných. Na-
učili sme sa ako pracovať s umelou 
inteligenciou a ako sa vyhnúť nebez-
pečenstvám na internete“  
                    (DO Fénix Handlová)

Ako sme prežili leto v DO Fénix

Na zapaľovaní Vatry SNP pri príležitos-
ti 79. výročia Slovenského národného 
povstania v mestskej časti Morovno 
zástupcovia Trenčianskej župy pri-
niesli hasičom automatický elektrický 
defibrilátor (AED). Život zachraňujúci 
prístroj, ktorý pomôže v prípade ná-
hlej zástavy srdca prijali dobrovoľní 
hasiči z Morovna s vďakou od vedenia 
trenčianskej župy. Podľa mapy AED, 
ktorú nájdete na stránke www.155.sk, 
sa v Handlovej nachádzajú aktuálne 
tri verejné defibrilátory, na Mestskej 
polícii v Handlovej, požiarnej zbrojni-
ci a v Centre pre rodinu s deťmi. Teraz  
pribudol aj ten, ktorý nájdete u našich 
dobrobľoných hasičov. Mapu AED  
na stránke www.155 .sk  prevádz-
kuje Operačné stredisko záchrannej 
zdravotnej služby, ktoré zriaďuje MZ 
SR, má informatívny charakter a zob-
razuje pozíciu len tých AED, ktorých 
vlastník alebo držiteľ potvrdil súhlas 
so zverejnením. Neodráža všetky úda-
je zaregistrované v databáze OS ZZS 
SR, vrátane skutočného počtu prí-
strojov. Cieľom zverejnenia údajov je 
zvýšiť povedomie verejnosti o AED, aj 
o potrebe čo najrýchlejšieho použitia 
v prípade zastavenia krvného obehu. 
Informácie v mape nezaručujú pri-
pravenosť AED. V prípade použitia 
prístroja vždy volajte linku 155.  
                     (RED)

Dobrovoľný hasiči z Morovna 
dostali dar na záchranu života

Mgr. Maroš Štorcel s primátorkou mesta        FOTO: JP



6 SPOLOČENSKÁ RUBRIKA/ SPRAVODAJSTVO / POZVÁNKY

DIGITÁLNE KINO BANÍK

MNÍŠKA 2
Horor / USA / MP 15 / ST

110 min / 6 €
7. , 8 a 10.9. o18.00

DVE SLOVÁ AKO KĽUČ
Dráma / ČR / MP 12 / OR

100 min / 6 €
8.9. o 18.00

EQUALIZER 3: POSLEDNÁ 
KAPITOLA

Triler / USA / MP 15 / ST
110 min / 6 €

9.9. o 20.00

KRAKENTEENA RUBY
Animovaný / USA / MP 7 / dabing

90 min / 6 €
19. 8. o 16.00

BOCIAN RIŠKO 2
Animovaný / COP / MP / dabing

84 min / 6 €
10. a 17.9. o 16.00

MOJA TUČNÁ
GRÉCKA SVADBA 3

 Komédia / USA / MP 12 / titulky
100 min / 6 €
11.9. o 18.00

TEMNÉ OKNÁ
Horor/ NW / MP 15 / ČT

80 min / 6 €
14.9. a 16.9. o 18.00

PRÍZRAK V BENÁTKACH
Triler / USA / MP 12 / titulky

103 min / 6 €
15. a 17.9. o 18.00

MAVKA: STRÁŽKYŇA LESA
Animovaný / UA / MP / dabing

90 min / 6 €
17.9. o 10.00

ANDY WARHOL AMERICKÝ SEN
Dokument / SR / MP 7 / OR

104 min / 6 €
18.9. o 18.00

Hráme vždy, aj pre jedného diváka! www.kino.handlova.sk

Sto rokov ťažby uhlia v Handlovej vynieslo na svetlo sveta nielen čierne zlato, ale aj vzácne osobnosti baníckej histórie, ktorým bola udelená 
Plaketa za rozvoj baníctva na hornej Nitre. O nich je tento seriál.

Ing. Milan Mátych sa narodil 21. 12. 
1946 v  Šumperku, kde v  roku 1966 
absolvoval štúdium  SPŠŽ odbor elek-
trická trakcia.  V štúdiu pokračoval na 
VŠD v  Žiline na tom istom odbore. 
V roku 1969 (už ženatý) prestúpil na 
diaľkové štúdium a zamestnal sa ako 
projektant v  Slovenských plynáren-
ských závodoch.  Štúdium ukončil 
v roku 1971.
Nevyhovujúca bytová situácia v  Ži-
line ho priviedla do Handlovej. 1. 4. 
1972 nastúpil na Baňu Handlová, kde 
ho vedúci ÚBDÚ V. Kalabus prijal na 
dlhšie neobsadenú funkciu mecha-
nik strediska hlavnej banskej dopra-
vy.  V tom čase nebola skolaudovaná 
športová hala pre neukončené tech-
nológie automatického vetrania a kú-
renia. Od 1. 7. 1972 dostal, ako bývalý 
projektant,  úlohu pomôcť vedúcemu 
povrchového  strediska ÚIV p. Valíko-
vi dorozpočtovať a zabezpečiť reali-
záciu dostavby.  Po splnení úlohy sa 
1.3. 1973 vrátil na Banskú dopravu ku 
svojmu kolektívu strojnoelektrickej 
údržby. 
Prevádzka sa dlhodobe borila s  vy-
sokou poruchovosťou lokomotívne-
ho a  vozového parku, potrubných 
rozvodov a  koľajového zvršku. Pre 
časté prestoje bola označovaná  „li-
mitujúcim článkom výrobného pro-
cesu BH“. Koľajové trate pripomínali 
húsenkovú dráhu a krížové presad-
liny vykazovali až 6-násobok povo-
leného maxima v  norme, najmä na 
podmáčaných miestach.  Žiadalo sa 
vybudovať záchytné žumpy a hlavné 
čerpacie stanice.   Nahradiť množstvo 
prírubových  potrubí veľkopriemero-
vým pozváraným, aby sa odstránili 
poruchy na prírubách  vykoľajenými 
vozidlami. Nahradiť krátke koľajnice 
24/118 za 18-24 m dlhé železničné 
Xa.  Zmechanizovať  práce na údržbe 
a opravách koľaje. 
Zabezpečiť náhradu el. lokomotív 
TLD- 10 výkonnejším typom, ktorý 
by spĺňal  kritéria na zníženie po-
ruchovisti: hmotnosť 12 t, kabína 
uprostred, ventilácia trakčných mo-
torov, bezstratová regulácia rýchlosti.  
Okamžite riešil skvalitnenie obsluhy 
lokomotív vydaním nových skrípt pre 
doškolovanie a kurzy strojníkov, ktoré 
viedol. 

Zmeniť 50 ročný zastaralý  systém do-
pravy s huntíkmi za veľkopriestorové 
vozy. Riešiť hlučnosť osobnej dopra-
vy. Čo nadriadení považovali  za ne-
realizovateľné  a utópiu, našlo kladný 
ohlas  v jeho kolektíve s predákmi J. 
Švarcom, J. Čampišom, R Kaliakom, T. 
Zorvanom, S. Hatalom. Raz sa stretol 
s predsedom SZM Jánom Dobiasom 
ktorý mu poradil aby zašiel za p.  Cin-
gelom, referentom pre VZH,  a narho-
vané riešenia podal ako zlepšovacie 
návrhy. Odborná komisia rozhodne či 
sú riešenia potrebné a veci sa môžu 
pohnúť. Tak sa stal zlepšovateľom.  
V období r. 1973-1984 bol osemkrát 
vyhlásený za najlepšieho zlepšovate-
ľa BH a štyrikrát v rámci GR. Na deň 
baníkov v r. 1982 mu Federálny mi-
nister palív a energetiky, na návrh GR, 
udelil ocenenie „Vzorný  zlepšovateľ“, 
ako prvému baníkovi na Slovensku. 
Pri návrhoch riešení našiel oporu pre-
dovšetkým u technikého námestníka 
Ing. Kobelu, hlavného energetika Ing. 
Leporisa, u bývalého vedúceho ÚBD 
Ing. P. Bártu a Ing. P. Čertíka, ktorý od 
roku 1975 zastrešoval projekt mo-
dernizácie hlavnej banskej dopravy. 
Investícia za 100 mil. Kčs bola po 4 ro-
koch prác ukončená v auguste 1980. 
 Kvalita koľajového zvršku sa pod-
statne nezlepšila.  MSVB Brno v roku 
1975 nadviazal Ing, Čertík kontakt 
s fy Plasser-Theurer ohľadne výroby 
podbíjacieho stroja pre podzemie. 
Konzultácie zástupcov fy na BH vied-
li k  dodávke 4. alternatívy prvého 
podbíjacieho , centrovacieho a nive-
lačného stroja KMX-12, na svete pre 
úzkorozchodné trate v bani.
V  rokoch 1974-75 riešil náhradu lo-
komotív TLD-10. Výsledný návrh na 
švédsku lokomotívu nebol akcepto-
vaný pre nedostatok devíz, napokon 
sa v  roku 1976 našla náhrada u vý-
robcu v NDR. Typ EL-5/01 spľňal 3 zo 
4 stanovených  kritérií. Dodané boli 
v r.1980-81 a osvedčili sa.  
Jediným riešením pre  docielenie 
kvality koľajového zvršku bolo po-
užitie 18 m dlhých koľajníc Xa s vy-
tvorením  štrkového lôžka. Na dole 
ČSM Stonana bolo v  roku 1982 do-
hodnuté zapožičanie príbierkového  
stroja Hausherr  a zaškolenie obslu-
hy. S Ing. Šarišským boli konzultova-

né podrobnosti technického riešenia 
bez obmedzenia ťažby a najmä ako 
získať a finančne motivovať nových 
pracovníkov pre koľajový zvršok. 
Riešenie sa našlo v  pokuse vytvo-
riť základný Československý rekord 
v rekonštrukcii 500 m trate za 20 dní. 
Bol vytvorený nový kolektív údržby 
koľajového zvršku vedený predákom 
V. Trubanom. Ďalšie roky riadil túto 
činnosť Ing. Kreisel zrekonštruované 
boli hlavné dopravné trate a  úsek 
banskej dopravy prestal byť „limitu-
júcim článkom výrobného procesu 
Bane Handlová.“
Nasledovali ďalšie 2 rekordy pri 
ktorých bol  prvýkrát na Slovensku 
použitý príbierkový stroj, ktorý bol 
rozhodujúcim mechanizačnym pro-
striedkom. Nasledovalo zakúpenie 
vlastného príbierkového stroja. 
V r. 1984 bol Ing. Mátych menovaný 
zástupcom vedúceho úseku O. Má-
čaja pre dopravu.Po nečakom úmrtí 
O. Máčaja v r. 1985 bol riaditeľom Ing, 
Šarišským  menovaný do funkcie ve-
dúceho ÚBD, ktorú vykonával až do  
odchodu dôchodku v r. 2002. V po-
vojnovej histórii bane bol najdlhšie 
pôsobiaci vedúcim úseku – 17 rokov.
Keď sa zakladal Handlovský baníc-
ky spolok bol v  roku 2006 pri tom. 
Aktívne pôsobí v  spolku, je kontro-
lórom spolku. Pre jeho plodnú  pra-
covnú činnosť a pre aktívnu činnosť 
v Hand lovskom baníckom spolku mu 
bola v roku 2018 udelená „Plaketa za 
rozvoj baníctva na hornej Nitre“.
Milan ďakujeme za všetko, čo si vy-
konal pre Baňu Handlová, ďakujeme 
Ti za to čo vykonávaš pre Handlovský 
banícky spolok. Je nám cťou s tebou 
spolupracovať. ZDAR BOH!        (HBS)

Ing. Milan Mátych      FOTO: ???

Baník – zlepšovateĺ

Senior bál v SeniorcentrePripomenuli sme si 79. výročie SNP 

Ľudia odjakživa nielen pracova-
li, ale po práci sa radi aj zabávali 
a tancovali. Postupne sa bežný ľu-
dový tanec zdokonaľoval, až vzni-
kol bál či ples.
     
U nás v SENIOR CENTRE sme si takú-
to zábavu pripomenuli 17. augusta 
2023. Už po obede si naši obyvatelia 
vyberali tie najlepšie šaty a  rozho-
dovali sa, ktoré si oblečú, aby boli 
elegantnými dámami a páni sa zase 
nedali zahanbiť svojimi sviatočnými 
košeľami. Tak sme sa všetci upra-
vení a  sviatočne naladení stretli vo 
vyzdobenej telocvični. Svojou náv-
števou nás poctili aj hostia z  neďa-
lekého Domova dôchodcov v  Žiari 
nad Hronom. Úvodné slovo patrilo 
riaditeľke zariadenia, ktorá všetkých 
prítomných privítala a zaželala vese-
lú zábavu. Stalo sa už zvykom, že bál 
otvára vznešený tanec Viedenčanov 
– valčík. Náš senior bál otvoril taneč-
ný pár z tanečno - športového klubu 
zo Žiaru nad Hronom. Svojím tancom 
nás preniesli do mladších dôb, kedy 
ešte nohy slúžili a  tanečníci zodrali 
nejedny topánky. Po prvom losovaní 
tomboly nám prišli zahrať a zaspievať 
členovia folklórneho súboru HÁJIČEK 
z  Chrenovca - Brusna. Zabávali nás 
svojím programom a mnohí obyva-
telia nášho seniorka poznali piesne, 

neodolali a zaspievali si s nimi. Cez 
prestávku sme pokračovali v  loso-
vaní tomboly. Mnohí sa potešili, ale 
aj zasmiali nad svojou výhrou /napr. 
darčekový poukaz na  hodinový relax 
s masérkou/. Ani sme  nevedeli, ako 
ten čas prešiel a už bol čas skončiť. 
Sme radi, že sa podujatie vydarilo 
a hlavne pre tých „skôr narodených“ 
zmes ľudových piesní a spoločné po-
sedenie bolo krásnou spomienkou na 
svoju mladosť.
Vyjadrenia našich obyvateľov:
p. Steinhüblová: „Poznám Hájiček už 
roky, aj mnohé ich pesničky, bola 
som zvedavá, ako sa zmenilo zlože-
nie, a aké majú nové pesničky. Milo 
ma prekvapili.“
Rodina p Kalužníkovej: „Super popo-
ludnie a to, že sme boli s našou ma-
mičkou...“
p. Šaušová: „..spomienky je to najkraj-
šie, čo mám a tie piesne mi to pripo-
menuli..“
p. Labuda a p. Findra: „...spievali sme, 
a to bolo to najlepšie..“
p.Červeňanský: . „...nádhera, veľmi sa 
mi to páčilo“
p. Bieleschová: „...teraz som si uve-
domila svoje roky, najhoršie je, že tie 
nohy už tak neposlúchajú, ale som sa 
dobre cítila, aj keď som len počúvala.“

Katarína Andrezálová,
inštruktor soc. rehabilitácie

Seniorbál sa konal v Handlovskom Seniorcentre 17. augusta                   FOTO: Seniorcentrum Handlová

V pondelok 28. augusta položili ky-
ticu kvetov k pamätníku  zástupco-
via mesta Handlová.

Slovenské národné povstanie bolo 
ozbrojené povstanie slovenských po-
vstaleckých jednotiek počas druhej 
svetovej vojny proti vstupu nemec-
kého Wehrmachtu na slovenské úze-
mie. Začalo sa 29. augusta 1944 ako 
obrana pred nemeckými okupačnými 
jednotkami, nepriamo bolo i útokom 
proti autoritatívnej vláde na čele s 
Jozefom Tisom, ako aj snahou byť 
na strane víťazných mocností druhej 
svetovej vojny. Centrom povstania 
bola Banská Bystrica. Nemecké jed-
notky povstaleckú armádu porazili, v 
noci z 27. na 28. októbra 1944. Časť 

jej jednotiek prešla na partizánsky 
spôsob boja. Partizáni pokračovali v 
bojoch proti nacistom až do oslobo-
denia krajiny na jar 1945.

Pamätník na Námestí baníkov oven-
čili kyticou kvetov primátorka mesta 
Handlová Silvia Grúberová, prednosta 
mestského úradu v Handlovej Tibor 
Kolorédy a právnička mesta Zuzana 
Hujsiová.

Mesto Handlová ďakuje všetkým, kto-
rí sa individuálne pristavili pri pamät-
níku a položili kvietok tým, ktorých 
presvedčenie o nutnosti chrániť našu 
krajinu pred hrôzami vojny stálo to 
najcennejšie.
              (RED) Zástupcovia mesta pri pamätníku SNP          FOTO: JP
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Dňa 27. septembra 
tohto roku by sa bola 
naša mamička pani 

Anna Kmeťová dožila 
100 rokov.

S úctou a láskou si na 
ňu stále spomína jej 

najbližšia rodina.

Boli by sme radi, keby ste si v tento deň na ňu s 
nami spomenuli. Ďakujeme.

Dňa 8. septembra 
uplynie 10 rokov čo 

nás navždy opustil náš 
milovaný manžel, otec, 

starký a dedko pán 
Mikuláš Arendáš.

S láskou spomína man-
želka a deti s rodinami. 

Odišiel si tíško, niet ťa medzi nami, v našich 
srdciach žiješ stále krásnymi spomienkami.

Dňa 18. augusta sme 
si pripomenuli prvý rok 
čo nás opustil Dušan 

Botka.

S láskou spomínajú deti, 
rodičia, bratia s rodina-

mi a ostatná rodina. 

Ďakujeme, že ste si spomenuli s nami. Neprejde 
deň kedy by sme na teba nemysleli. Chýbaš nám!

22.8. 2023 uplynul 
rok čo nás navždy 

opustil manžel, ocko, 
dedko a pradedko Jozef 

Čampiš.

S láskou a úctou spo-
mína manželka a deti 

s rodinami. 

Kto ste ho poznali, venujte mu tichú spomienku. 

Na krídlach anjela 
vzlietla si v diaľ, 

v  srdciach našich 
 zanechala obrovský  žiaľ.

V nich ťa nosíme, v 
spomienkach máme, 

často na teba myslíme.

 Keby tak dalo sa znovu byť spolu, každý deň 
zasadnúť k jednému stolu... Keby tak dalo sa to, 
čo sa nedá... Viem, len tiché slovko do nebies...,“ 

navždy milujeme...“

Dňa 3.9.2019 uplynulo 27 rokov čo nás  opustila 
milovaná manželka, mamička, babička 

 Ruženka Šulcová.

Tí, ktorí ste ju poznali, venujte jej s nami tichú 
spomienku.

S láskou a úctou spomínajú manžel Karol, dcéra 
Monika s rodinou.

Dňa 2. septembra 
2023 uplynie rok, čo 

nás navždy opustil vo 
veku 59 rokov Lacko 

Ďurčovič. 

V srdci navždy držíme 
už len spomienky, to 

jediné, čo nám po tebe 
zostalo. Sestra Soňa a švagor Ľubomír.

20. 8. uplynulo 5 rokov 
roky od kedy nás opustil 
manžel, otec, starý otec 

Dušan Geráth. 

Dotĺklo srdce, ktoré ma 
milovalo.

Bolesťou unavený, tíško 
zaspal, zanechal tú, ktorú veľmi miloval. 

S úctou spomínajú manželka Marika, syn Dušan 
s rodinou a dcéra Ingrid s rodinou. Pusinku do 

nebíčka posiela pravnúčik Maximko. 

Dňa 5. septembra 
uplynuli 3 roky, od kedy 

nás navždy opustila 
naša drahá  manželka, 
mama a starká Anna 

Hromádková. 

S láskou spomínajú 
manžel Jozef, dcéry 

Michaela, Zuzana a Kristína s rodinami. 

Dňa 14. septembra si 
pripomenieme druhý 

smutný rok odkedy 
nás navždy opustil náš 
milovaný manžel, otec, 

dedko Jozef Kálaj. 

S láskou spomínajú 
manželka Helena a deti 

s rodinami. 

Kto v srdci žije, nikdy neumiera. 

25. septembra uplynie 
15 rokov, čo nás navždy 
opustil milovaný otecko, 

starký a prastarký, 
František Kozárik. 

Krásne spomienky na 
spoločný život zmierňu-

jú náš žiaľ.

Dňa 20. septembra 
uplynie rok čo nás 

navždy opustil pán Ján 
Majerčík.

Spomína manželka, 
dcéry a syn s rodinami. 

Kto ste ho poznali, 
venujte mu tichú spomienku. 

Mária a Ivan Polušinoví.

Aj nádej v srdci dohasne, keď bolesť, smútok 
zasiahne. Najdrahší rodičia, nič nám Vás už 

nevráti späť, no v spomienkach našich s láskou a 
úctou zostanete navždy, tak ako dnes.

Kto v srdci žije, neumiera.

S láskou spomínajú dcéry s rodinou.

Dňa 14. septembra 
uplynie 5 rokov, čo nás 
navždy opustila man-
želka, matka a starká 
Terézia Spevárová.

S láskou na Teba spomí-
na celá rodina.

Odišla si tíško. Čas plynie, rana bolí, ani čas ju 
nezahojí.

Dňa 6. septembra uply-
nú tri roky, odkedy nás 

navždy opustil milovaný 
manžel, otec, dedko a 

brat, Emil Šiška.

 Dotĺklo srdce tvoje a v 
našich srdciach ostal 

žiaľ.

S láskou spomínajú manželka, dcéry, vnučky, 
vnukovia a sestra. Čas plynie ako rieky prúd, kto 

Ťa mal rád, nemôže zabudnúť.

Krásna spomienka na Teba nikdy nepominie. 

Dňa 6. septembra si pripomíname prvé výročie 
od kedy nás opustila naša drahá milovaná 

maminka, starká, prastarká, švagriná a suseda 
Mária Vysloužilová.

S láskou a úctou spomínajú dcéry a synovia 
a švagriná Ruženka s manželom. 

Kto stratil lásku matkinu, ten často na ňu v bôli 
spomína, veď bola to láska najdrahšia, ktorú k 

nám mala len mamička jediná.

Zároveň si pripomíname aj nášho milovaného 
tatíka, starkého, prastarkého a suseda Rosti-
slava Vysloužila, ktorý tu s nami nie je už 12 

rokov. 

Kto v srdci žije, nikdy neumiera. Chýbate nám! 

Spomienka

Spomienka Spomienka

Spomienka

Spomienka

Spomienka

Spomienka

Spomienka

Spomienka

Spomienka

Spomienka

Spomienka

Spomienka

Uzávierka novín Handlovský hlas č. 
13 / 2023 je v utorok 19. 9. 2023.
Na distribučných miestach noviny 

budú do 27. 9. 2023.

Predaj
štiepaného 

dreva
0948 276 190

Navždy nás opustili

Viliam Čičmanský, 83 rokov
naposledy bytom Lovča Ul. Hronská 30.

Irena Doležalová, rod. Michelová, 93 rokov, 
naposledy bytom Ul. Márie Krššákovej 1.

Jozef Padyšák, 84 rokov,
naposledy bytom Partizánska 9/3.

Zuzana Pavelková, rod. Blahová, 65 rokov
naposledy bytom Morovnianska cesta 3/12.

Jana Albertová, rod. Černáková, 72 rokov
naposledy bytom Odbojárov 35.

Imrich Sojka, 70 rokov,
naposledy bytom 29. augusta 5/53.

Zdenka Lukáčová, rod. Vavrová, 85 rokov,
naposledy bytom v Partizánska 3.

Ružena Rusnáková, 50 rokov,
naposledy bytom v Prievidzi.

Helena Dubovická, rod. Čevelová, 76 rokov,
naposledy bytom Nová Lehota č. 35.

Juraj Sovský, 78 rokov,
naposledy bytom ul. Športová 8.

 Alexander Paulovič, 75 rokov
naposledy bytom Fučíková 12.

Jozef Fabian, 84 rokov
naposledy bytom Morovnianska cesta 7/10.
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Stretnutie pri zelenej infotabuli pri Kostole sv. Kataríny



Handlovskí basketbalisti na prahu novej sezóny

Súťažte s ŠBK o cenné dresy s podpisom osobností basketbalu

Začiatok novej sezóny klope na 
dvere a Handlovčania do nej vstú-
pia v kompletnej zostave.

Za zatvorenými dverami handlovskej 
športovej haly prebiehajú prípravy na 
blížiacu sa sezónu 2023/2024. “Baníci” 
boli netradične prvým tímom v súťa-
ži, ktorí vyskladali kompletný káder 
už v druhej polovici júna. Podľa slov 
člena Správnej rady a marketingové-
ho manažéra klubu Pavla Procnera, 
po marcovom ukončení sezóny sa v 
útrobách športovej haly v Handlo-
vej neprestalo ani na okamih praco-
vať. Basketbalisti Baníka sa rozlúčili 
s uplynulým súťažným ročníkom v 
poslednú marcovú stredu. Zápas 
28. kola, v ktorom hostili Komárno, 
dal bodku za dlhodobou časťou sú-
ťaže a po druhý raz v samostatnosti 
Slovenskej basketbalovej ligy sa vo 
vyraďovacích bojoch nepredstavili. 
Z pohľadu histórie, bolo vyššie spo-
mínané obdobie najneúspešnejším z 
pohľadu handlovského klubu vôbec 
a v útrobách handlovskej športovej 
haly naň chcú čo najskôr zabudnúť.

Hornonitrania sa z chýb chcú 
poučiť

Staré známe: „Všetko zlé je na niečo 
dobré,“ sa v tomto prípade osvedčilo 
a práve z vlastných chýb by sa chce-
li Handlovčania poučiť. A o tom, že 
práve chyby ich posúvajú ďalej niet 
žiadnych pochýb. “Po ukončení se-
zóny, ktorá sa nelichotivo zapíše do 
dejín nášho klubu, sme si nemohli do-
voliť oddychovať. A tak sme si ani len 
krátku prestávku nedopriali a prak-
ticky od marca pracujeme na ďalšom 
súťažnom ročníku. Našou snahou je 
opäť naplniť hľadisko športovej haly 
a hrať basketbal, ktorý bude našich 
divákov baviť. Myslím si, že svojou 
prácou dokazujeme, že k naplne-
niu tejto ambície kráčame naproti,” 
skonštatoval Procner. Prvým krokom 
manažmentu „zeleno-čiernych“ bolo 
angažovanie trénera. Po niekoľkých 
rokovaniach sa dohodli na spolupráci 
s koučom, ktorý má ku značke Baník 
veľmi blízko a ešte ako hráč s ňou zís-
kal prvý cenný kov v klubovej histórii.

Na lavičku Handlovej zasadol 
Nenad Miloševič

Kontrakt medzi Handlovou a štyri-
dsaťročným lodivodom vyšiel až na 
druhý pokus. Handlová prejavila o 
neho záujem už vlani. Handlovský 
manažment dokonca o tejto spo-
lupráci informoval verejnosť, para-
doxne ale musel túto informáciu de-
mentovať, pretože k podpisu zmluvy 
napokon nedošlo. Tentoraz sa však 
obe strany dohodli a pre cieľavedo-
mého Srba so slovenským občian-
stvom je pôsobenie v Handlovej veľ-
kou výzvou. Rodák zo srbského mesta 
Niš po prvý raz zavítal na hornú Nitru 
pred dvadsiatimi rokmi, kedy v drese 
Baníka odštartoval svoju profesio-
nálnu kariéru. Za Handlovú odohral 
celkom päť sezón a získal s ňou dve 
boronzové a jednu striebornú me-
dailu. V našej najvyššej súťaži vystu-
poval dlhých sedemnásť sezón a až 
do ukončenia hráčskej kariéry patril 
k tomu najlepšiemu, čo sme pod slo-
venskými deravými košmi mohli ví-
dať. Trénerský debut v rámci mužskej 
SBL zaznamenal vlani, na lavičke luče-
neckého BKM, teda v klube, v ktorom 
svoju úspešnú hráčsku kariéru ukon-
čil. „Zazmluvnenie Neša sme považo-
vali za tú najsprávnejšiu alternatívu, 
v súvislosti s dosiahnutím úspešnej 
sezóny. Svoju hráčsku kariéru odštar-
toval v roku 2003 práve v Handlovej 
a hneď po svojom príchode získal s 
Baníkom bronz. K nemu pridal ešte 
jeden bronz a jedno striebro. Verím, 
že ide o akúsi symboliku a jeho ná-
vrat nám po rokoch opäť prinesie 
šťastie. Nešo bol veľmi ambiciózny a 
cieľavedomý hráč a takto ho možno 
charakterizovať aj na pozícii trénera,“ 
zamyslel sa Procner.

Navrátilec Miloševič začal okamži-
te pracovať

Okamžite po podpise zmluvy začal 
bývalý slovenský reprezentant skla-
dať hráčsky káder. Prvým krokom 
bol výber asistenta, za ktorého prijal 
skúseného Karola Kučeru. Pre hand-
lovského kouča pôjde už o 19-tu se-
zónu v najvyššej basketbalovej súťaži. 
Z predošlého torza tímu si ponechal 
iba trio hráčov, Branislava Pipíšku, 

Branislava Oberta a Jakuba Kádašiho. 
K nim začali postupne pribúdať ďalšie 
mená, až sa ich počet zastavil na čísle 
jedenásť. Handlovský dres v sezóne 
2023/2024 budú obliekať veľmi zau-
jímavé posily. „Baníci“ majú na svojej 
súpiske celkom sedem Slovákov a 
štyroch legionárov. Svoju premiéru 
na hornej Nitre zaknihuje mladý, iba 
21-ročný krídelník Juraj Láštic, ktorý 
vlani pôsobil práve pod taktovkou 
Nenada Miloševiča v Lučenci. Z dán-
skeho tímu IC Horsens, pôsobiaceho 
v súťaži Denmark Basket-Ligaen pri-
šiel Marko Vranský, do rodného klubu 
sa po dvoch sezónach vrátil Michal 
Dolník a premiéru v najvyššej súťaži 
zaznamená odchovanec bratislavské-
ho BSC, Samuel Bolf. Čo týka zahra-
ničných akvizícii, súpisku Handlovej 
posilnila americká dvojica Joshua 
Scott a Jordan Harris. Prvý menovaný 
uchopí rozohrávku a druhý by mal al-
ternovať na poste rozohrávač-krídlo. 
Zaujímavou posilou je 204 cm vysoký 
Litovec Tomas Balčiunas, ktorý bude 
zastávať post štyri. Pod košom bude 
operovať 211 cm vysoký Srb, Mihailo 
Todorovič. Toto zahraničné kvarteto 
by mal v blízkej dobe doplniť posled-
ný legionár. Jeho meno zatiaľ známe 
nie je.

Diváckym ťahákom by nemal byť 
iba basketbal

V novej sezóne chce manažment 
klubu vrátiť do športovej haly sprie-
vodný program, ktorý sa z nej pred 
niekoľkými sezónami úplne vytratil. 
Dobrý basketbal by tak mal byť pod-
porený zábavou a dobrou náladou. 
“V rámci sprievodného programu pri-
pravujeme rôzne projekty. Záleží nám 
na tom, aby sa naši priaznivci bavili aj 
v prestávkach zápasov a budeme sa 
snažiť o to, aby to na palubovke ne-
ustále žilo. Som rád, že sme sa opäť 
dohodli na spolupráci so skvelou ta-
nečnou skupinou DAZYA, ktorú som 
ja osobne vždy považoval za súčasť 
našej basketbalovej rodiny. Po tom, 
ako som vstúpil do klubového ma-
nažmentu, bolo pre mňa obnovenie 
spolupráce s DAZYOU zásadným 
krokom a po priateľskom jednaní s 
jej šéfkou Dáškou Nemcovou, sme 

si opäť našli k sebe cestu. Myslím si, 
že handlovský Baník a DAZYA k sebe 
patria. Nadviazali sme tiež spoluprá-
cu s mestskými organizáciami, kul-
túrno-spoločenskými krúžkami, so 
športovými klubmi a so Základnou 
umeleckou školou. V týchto dňoch 
nastavujeme systém. Diváci sa tak 
budú môcť tešiť na vystúpenia mla-
dých umelcov, na malých futbalistov 

z MFK Baník Handlová, na gymnast-
ky z Klubu športovej gymnastiky v 
Handlovej, spolupracovať budeme i 
s Horolezeckým klubom Prometeus 
Handlová, s Centrom voľného času a 
verím, že sa k nám postupne prida-
jú ďalší, ktorí chcú podobne ako my, 
spájať ľudí v meste. Na scénu by sa 
mal vrátiť i klubový maskot,” zhrnul v 
závere Procner.           (MBK HANDLOVÁ)

Tréner basketbalistov MBK Baník Handlová Nenad Miloševič             FOTO: Lukáš Droppan

Klub ŠBK Handlová pripravil pre všet-
kých fanúšikov basketbalu súťaž o 
cenné dresy s podpisom, ktoré veno-
vali veľké osobnosti slovenského bas-
ketbalu. Každý jeden fanúšik, ktorý 
sa zapojí do súťaže zároveň podporí 
mládež v ŠBK Handlová!!!
Basketbalová legenda Zuzana 
Žirková, basketbalisti roka 2022 Tere-
za Páleniková a Vladimír Brodziansky 
sa spoločne spojili pre myšlienku 
podporiť deti z ŠBK Handlová. Bez 
váhania darovali svoje najcenejšie 
dresy s podpisom do tejto súťaže.
Do súťaže sa môžete zapojiť veľmi 
jednoducho. Stačí poslať príspe-

vok v hodnote najmenej 10 eur na 
transparentý účet ŠBK DEŤOM, do 
poznámky nápísať priezvisko darcu 
a meno osobnosti, ktorej dres chcete 
vyhrať! Samozrejme, kto pošle viac-
krát finančný príspevok, má väčšiu 
šancu získať jeden z dresových „kle-
notov“.
Žrebovanie sa uskutoční 30.09. v 
symbolickom čase o  09.07 h. Výhercu 
bude žrebovať náhodne počítať.
Časť finančnej zbierky bude použitá 
pre deti zo sociálne slabých rodín, 
ktoré si nemôžu dovoliť platiť členské 
príspevky ale basketbal milujú. Ďalej 
sa financie použijú na cestovné nákla-

dy v sezóne 23/24 a prípadne na ma-
teriálno technické zabezpečenie klu-
bu /lopty../. Vďaka transparentému 
účtu môže vidieť každý jeden z Vás, že 
každé euro pôjde športujúcej mládeži 
v ŠBK Handlová!
Číslo účtu nájdete na www.sbkha.sk           

(ŠBK HANDLOVÁ)


